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Аннотация. Статья описывает способ определения методической погрешности измере-

ния активности РАО в контейнерах разного типа. В рамках расчетной модели, которая учи-

тывает неоднородность распределения нуклидов в  контейнере, проведена оценка величины 

методической погрешности при проведении измерений разными способами с использованием 

спектрометрической системы с коллимированным детектором. Результаты исследований могут 

применяться в методиках измерений контейнеров перед отправкой радиоактивных отходов на 

захоронение в специализированные организации.
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Abstract. The article describes a method for determining the methodological error in measuring 

the activity of radioactive waste in containers of various types. Within the framework of the 

mathematical model, which takes into account the uniformity of the distribution of nuclides 

in the container, an assessment was made of the value of methodological error when choosing 

measurements using various methods using a spectrometric system with a collimated detector. 

The obtained results can be used in development of methods for measuring containers before 

sending radioactive waste for disposal to specialized organizations.
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